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Innspill �l møte med kontrollutvalget/fylkesrevisjonen. 

Undertegnede skal møte for Eldrerådet i møtet i Trondheim  14.mars 
2024. 

 

Der vil jeg ta opp følgende spørsmål i mit innlegg: 

1. Tannhelse:  Jeg vil eterlyse bedre �lbud tannhelse�lbud for 
eldre som har krav på gra�s tannhelse�lbud som følge av  
vedtak om bl.a. kommunale hjelpe�ltak. 

• Det er en generell mangel på tannleger/tannpleiere i 
mange distrikter. Som følge av dete blir �lbudene for 
sporadisk. Videre må slike pasienter transporteres  ut av 
sit dagmiljø, og dete er de ikke mo�vert for. 

• Mange eldre pasienter får for lite informasjon som sine 
re�gheter om  tannpleie, og om hvordan dete kan dekkes 
økonomisk. 

• God  tannpleie går ut over ma�nntak og den generelle 
helsa for mange eldre. 

Hvilke �ltak kan setes inn for å bedre tannpleiesituasjonen for eldre 
generelt og spesielt  de som har offentlige hjelpe�lbud? 
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2. De eldres deltakelse  i kulturelle og folkehelse�ltak: 
Mange eldre, eldre deltar lite i offentlige �ltak av denne art på 
grunn av bl.a: 

• Hørselsproblema�kk. Svært o�e er det svake lydanlegg, 
eller arrangørene kan ikke å bruke f. eks. teleslynger, 
høytaleranlegg osv. Mange eldre med denne 
problema�kken kvir seg for å delta på slike arrangement 
fordi de må slite veldig for å fate det som blir sagt og 
framført. 

• Transport  �l og fra kulturelle �ltak  med der�l egnede 
biler er o�e en mangelvare  p.g.a. at disse transportørene 
har for mange, andre oppdrag som kjøring �l og fra 
sykehus, skolebarntransport m.v. i den samme �da. 
TT-kortordningen er som kjent strammet inn, og  det har 
også følger for denne eldregruppen og deltakelse. 

Mine spørsmål her:  Hvilke �lsynsmyndigheter har vi som kan gi råd  
krav om bedre lydkvalitet i  det offentlige rom, og spesielt i de lokaler 
fylkeskommunen sjøl er  eier eller medeier i? 

Hvem har fortrinnsret �l biler med plass for rullestol? Det er hevet 
over tvil at dete gir mindre inntjening for transportørene. 

 

• Deltakelse i folkehelse�ltak: 

Hvilke grupper blir prioritert ved folkehelse�ltak, og blir 
det kontrollert at fylkeskommunale/statlige midler som 
blir �ldelt �ltak for eldre, blir brukt �l denne gruppen ute i 
f.eks. kommunene? 

Finnes det nok kompetent personale for å ta seg av 
folkehelse�ltak på en god måte. 

  

• Til sist: 



Jeg vil nok en gang rete oppmerksomheten mot 
kollek�v�lbudet i fylket -både ATB og jernbane når det 
gjelder ruteoppset og informasjonstavler. 

a) På mange ruter står det en S bak det angite �lbudet 
på buss. Dete betyr at bussen ikke går på skolefrie 
dager. Tror man at bl.a. de eldre har full oversikt over 
skolerutene? 

b) Videre er ruteinfo git med minimal tekst og med              
minimal skri�: Med beste vilje vil du også ha 
problemer med denne teksten om du har med deg 
forstørrelsesglass. 

c) Videre: Hvorfor gis det ikke info om at det ikke kan 
tas påslag �l honnørbilleten  når den blir kjøpt inne 
på bussen eller toget? 

d) Til sist:  Mange langdistansebusser har ikke �lgang �l 
toalet i bussen eller toaletene er låst igjen under 
transport. Er dete lovlig transport for mange eldre 
og mange andre som ikke er i stand �l å stenge igjen 
verken analåpning  eller urinåpning i flere �mer? 

  

 


